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Zápis z jednání Finančního výboru 

Číslo: 8/2023 

Hodina: 18:00 – 19:30 

Datum: 4.12.2023 

Místo: Restaurace u Varhanáře 

Přítomni za FV: Martin Suchánek, MBA; JUDr. Lubomír Talanda; Ing. Helena Francová; 
Richard Nocar; Ing. Zdeněk Jirásek; Ing. Milan Nedvěd; Ing. Tomáš Pilc 

za MÚ: Ing. Lenka Dařílková  

Hosté:  

Omluveni: Petr Materna; RNDr. Ivo Šanc 

 
 
Program: 

1. Zahájení,  

2   připomínky návrhu rozpočtu na rok 2024, popř. k minulému zápisu, 

3.  materiály, které budou projednávány v ZM dne 12.12.2023, 

4.  ostatní. 

 

 

 

 

Add1 

 
Předseda FV přivítal přítomné členy výboru, omluvil chybějící členy a prohlásil jednání za 

usnášeníschopné.  

 

 

 

Add2 

 
Z. Jirásek se vyjádřil k návrhu rozpočtu pro rok 2024 tak, že vnímá návrh jako velmi ambiciózní. 

Pozastavil se nad otázkou výše rezervy, která dosud není známa.  Bylo by vhodné přesně odhadnout, 

jaké položky se nevyčerpají. Rezervu vidí v oblasti investic. Ze zkušenosti ví, že smluvně ošetřené 

investice často bývají rozpočtově kryty ze zůstatků běžných účtů minulého období. Dále by bylo 

vhodné zamyslet se nad příspěvkovými organizacemi. Z. Jirásek tento návrh nedoporučuje ke 

schválení.   

Zůstatky běžných účtů minulého období je možné zapojit po skončení rozpočtového roku, kdy bude 

přesná výše konečného stavu běžných účtů. Před koncem rozpočtového období není možné stanovit 

konečný stav peněžních prostředků.  

M. Nedvěd chce také vidět co nejpřesnější výši rezervy. Je přesvědčen o tom, že by měla být přesně, 

jasně a účelně definována.  

L. Talanda oponuje tím, že rezerva z logiky věci nemůže být přesně vymezena. Rezerva znamená 

mít připravené peněžní prostředky pro případný problém. Dalším aspektem je mít perfektní přehled 

o majetku města. Je si vědom, že struktura majetku města je historická. Doporučuje mít plán investic 

s představou realizace alespoň na 50%. 

Předsedovi finančního výboru chybí k návrhu rozpočtu plán dlouhodobé vize města a postrádá sumář 

investičních očekávání a podporuje úspory výdajové stránky rozpočtu, resp. lepší metodické vedení. 

L. Talanda se také připojuje k myšlence efektivnějšího hospodaření, kde nejprve je nutné stanovit si 

kritéria. Také navrhuje podívat se na příspěvkové organizace či nadaci. Dále doplňuje info k přijatým 

dotacím, které často jsou zdrojem dalších výdajů z rozpočtu v dalších letech (např. udržitelnost). 

Předseda se připojuje k tomuto názoru. Dále se krátce vyjádřil vývoji problematiky na úseku školních 

jídelen. Členové finančního výboru se shodli, že je vhodné počkat na výsledky po přijetí postupů 

řízení nového vedoucího organizace.  

 



2 
 

R. Nocar se také k návrhu rozpočtu na rok 2024 pozastavil nad myšlenkou výši rezervy a dodává, že 

komunikace jsou ve špatném stavu, uvítal by proto úsporu výdajů na opravy komunikací (silnice). 

H. Francová doplňuje informaci k trendu nepředvídatelnosti investic, který predikuje L. Tesař. 

Otázkou zůstává, zda-li je vhodnější šetřit anebo investovat.   

 

Předseda se dotazoval odboru památkové péče na dotační politiku kolem oprav Hrádku. Vzhledem 

ke skutečnosti, že Hrádek je v majetku Středočeského kraje, bylo by vhodné, aby se na opravách 

podílel i vlastník nemovitosti.  

 

 

 

Add3 

 
FV byly předloženy dokumenty v elektronické podobě 

 
Členové FV se vyjádřili k následujícím materiálům uloženým v SW Konsiliář:  

 

 2/2 – Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2025 - 2026: zákonná podmínka při 

sestavování a fungování rozpočtu. M. Nedvěd navrhuje, aby hodnota řádku Zdroje pro 

dlouhodobé záměry bez úvěrů a dotací nebyl nižší než 100 mil. Kč. Nicméně tato hodnota se 

získává z rozdílu provozního salda (běžné příjmy snížené o provozní výdaje) a splátek 

dlouhodobých závazků. Není možné zajistit, aby hodnota zdrojů pro dlouhodobé záměry bez 

úvěrů dosahovali vždy úrovně min. 100 mil. Kč.   

 2/5 - Revize starosty OZV - o místním poplatku z pobytu: členové se k uvedené 

problematice vyjádřili hlasováním. Výsledek: 5 členů je pro schválení revize, 2 členové jsou 

proti schválení revize.  R. Nocar navrhuje původní denní sazbu (50 Kč) limitovat, např. časově 

(5 dnů). Předseda se přiklání k této variantě, ale s limitem 3 dny.  

 6/2 – Průvod králů: členové se shodli podpořit nesouhlas. Doporučili organizaci se přihlásit 

do dotačního systému pro rok 2025. 

 6/3 - OCR OrJ 2040 č. 20 - navýšení provozního příspěvku příspěvkové organizaci 

Galerie Felixe Jeneweina: Z. Jirásek vyjádřil názor nepřítomného p. Materny, že jde o 

neekonomicky řízenou organizaci. Nastínil možnou úsporu výdajů. Detaily doplní p. Materna.  

  

 

Add4 

 

 

Bylo domluveno, že L. Dařílková bude posílat týden před konáním FV připomínku o jeho konání.  

 

Konání FV v roce 2024 (při zachování stávajících podmínek, tj. týden (pondělí) před konáním 

zastupitelstva: 

 29.1.2024 

 8.4.2024 

 13.5.2024 

 17.6.2024 

 9.9.2024 

 4.11.2024 

 2.12.2024 

 

 

Příští řádné jednání FV se uskuteční dne 29.1.2024 od 18. hod.  

 

 

Zprávu napsala: Lenka Dařílková 

 

Ověřili a doplnili: Martin Suchánek, Lubomír Talanda 
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V době korekce zápisu se L. Talanda vyjádřil písemně k problematice Školních jídelen: 

  

„Vývoj v řešení problémů kolem školních jídelen v posledních měsících  považuji za velmi pozitivní a 

ponechal bych další několikaměsíční prostor na hodnocení s tím, že nemám důvod k pochybnostem 

ke stanovisku vedení města, které , pokud vím, je spokojeno a má pro to i racionální důvody, opírající 

se o působení stávající ředitelky jak v oblasti ekonomické, tak personální.  Toto stanovisko, jak 

vyplývá z dostupných informaci je i v souladu se závěry “stravovací komise“, která se věci více let 

věnuje. Rozhodně není v zájmu věci snahou “procesováním“ a “kontrolováním“ za každou cenu 

působit negativně na práci lidí přímo ve školních jídelnách a vyvolávat v nich dojem nedocenění, 

případně nejistoty v otázce o co vlastně “městu“ jde. O podobný trpělivý postoj bych poprosil i členy 

kontrolního výboru (potažmo i prostřednictvím předsedy finančního výboru) s tím, že k jídelnám je 

možné se kdykoli vrátit.“ 

 

 

Předseda FV k výše uvedenému postoji doplnil: 

 

„Finanční výbor by měl vždy postupovat odborně. Na základě znalostí zákonů, předpisů, oblastí řízení 

se mohou členové finančního výboru zodpovědně vyjadřovat. Pro přímé provedení kontroly 

hospodaření u příspěvkových organizací nemá finanční výbor ani kontrolní výbor zastupitelstva 

zákonné zmocnění. Předmětem zjišťování informací není příspěvková organizace, ale starostové a 

rada města. Kontrola je základní manažerskou funkcí a spojovat ji předem s „negativním působením“ 

je chybné.  Na dotazy zatím odpovídali jen vedoucí odborů úřadu a starostové.“ 

 

 

 


